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Protokół 3/2021 

z posiedzenia Komisji Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych  

w dniu 22 marca 2021 roku 

 

 

WAK.0012.4.3.2021 

 

  

1. Otwarcie posiedzenia. 

 

Posiedzenie Komisji odbyło się w zdalnym trybie. Przewodnicząca Komisji Rodziny, Zdrowia 

i Spraw Społecznych Pani Anna Gajewska powitała członków Komisji oraz Gości uczestniczących 

w posiedzeniu Komisji. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.                    

 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Bezpieczeństwo sanitarne. Sprawozdanie z działalności Stacji Sanitarno – 

Epidemiologicznej w Legionowie. 

4. Informacja o sytuacji i działaniach jakie powiat podejmuje w kontekście COVID-19.  

5. Sprawozdanie z realizacji Programów Promocji Zdrowia w 2020 roku. 

6. Propozycje do Programu Promocji Zdrowia na 2021 rok. 

7. Podsumowanie prac dotyczących opracowania Programu Zdrowia Psychicznego. 

8. Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji komisji. 

9. Przyjęcie sprawozdania z prac komisji za 2020 rok. 

10. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

11. Wolne wnioski. 

12. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Do przedstawionego porządku obrad nie zgłoszono uwag, w związku z czym 

Przewodnicząca Komisji przystąpiła do jego realizacji.  

 

3. Bezpieczeństwo sanitarne. Sprawozdanie z działalności Stacji Sanitarno-

Epidemiologicznej w Legionowie. 

   

  Pani Anna Gajewska poinformowała, iż Pani Sylwia Patejuk, Państwowy Powiatowy 

Inspektor Sanitarny, przygotowała sprawozdanie z działalności Stacji Sanitarno – 

Epidemiologicznej w Legionowie w 2020 roku (załącznik nr 3 do niniejszego protokołu), które 

zostało udostępnione wszystkim członkom komisji do zapoznania. Przewodnicząca komisji 

zwróciła się do radnych, czy mają pytania do sprawozdania. W związku z brakiem pytań Pani Anna 

Gajewska zamknęła ten punkt porządku obrad.  

 

4. Informacja o sytuacji i działaniach jakie powiat podejmuje w kontekście COVID-19.  

 

  Pani Anna Gajewska ponownie przekazała głos Pani Sylwii Patejuk, która przedstawiła stan 

epidemiologiczny na dzień 15 marca 2021 r. w porównaniu do stanu epidemii COVID – 19 na 

koniec 2020 r. Poinformowała, iż na dzień 31.12.2020 r. w powiecie legionowskim liczba 

potwierdzonych przypadków – 3739, z czego w mieście Legionowo 1624, w gminie Jabłonna 647, 

w gminie Wieliszew 607, w gminie Nieporęt 441, w gminie Serock 424, natomiast biorąc pod 

uwagę rok 2021 stwierdzono 2612 przypadków zachorowania na COVID-19. Jeżeli chodzi  

o ozdrowieńców to na koniec roku 2020 było to 3312 osób, natomiast w tym roku jest już 2107 
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osób, które uzyskało miano ozdrowieńców. Liczba zgonów na koniec 2020 roku wyniosła 60,  

z czego 8 bez chorób współistniejących, natomiast w roku 2021 zmarło 61 osób z czego 18 bez 

chorób współistniejących. W ciągu 2,5 miesiąca odnotowano 1 zgon więcej niż w roku 2020  

w czasie trwania pandemii.  

Pani Sylwia Patejuk omówiła sytuację w szkołach. Poinformowała, iż w 2020 roku, od początku 

stanu epidemii, wydano 37 opinii o zawieszeniu zajęć w placówkach szkolnych i przedszkolnych, 

30 pozytywnych oraz 7 negatywnych. Od początku 2021 r. wydano już 43 opinie – 38 

pozytywnych, 5 negatywnych.  

Następnie Pani Sylwia Patejuk poinformowała, iż na terenie powiatu wykonano 5457 szczepień, 

przy czym 1981 szczepień jest drugą dawką. W bieżącym roku zgłoszono 13 odczynów 

poszczepiennych. 4 odczyny dotyczą szczepionki Pfizer natomiast 9 AstraZeneca, przy czym jeden 

odczyn poszczepienny został zakwalifikowany jako poważny (AstraZeneca).  

Z pytaniem zwrócił się radny Pan Artur Stankiewicz, czy wiadomo coś więcej o tym poważnym 

odczynie poszczepiennym? Czy osoba została hospitalizowana? 

W odpowiedzi Pani Sylwia Patejuk poinformowała, iż lekarz zakwalifikował odczyn jako poważny, 

ale nie doszło do hospitalizacji tej osoby. Sytuacja dotyczyła szczepienia pierwszą dawką 

nauczyciela.  

Radna Agnieszka Borkowska zapytała pod kogo podlega punkt poboru wymazów?  

Pan Sylwia Patejuk poinformowała, iż pod laboratorium, które wykonuje badania. Laboratorium  

z kolei ma umowę z Urzędem Miasta.   

Radna poinformowała, iż otrzymuje głosy od mieszkańców, zwłaszcza od tych, którzy nie 

korzystają z samochodów, że nie ma warunków do wypełniania kwestionariuszy. Pani Agnieszka 

Borkowska zapytała, czy udałoby się postawić namiot?   

Pani Sylwia Patejuk odpowiedziała, iż nie jest właściwą osobę w tej sprawie, może natomiast 

zasygnalizować problem obsłudze punktu, z którą jest w stałym kontakcie.   

Z pytaniem zwróciła się radna Pani Aleksandra Bednarek, jak obecnie wyglądają procedury ze 

skierowaniami na test COVID-19, ponieważ posiada skierowanie, ale nie dostała informacji sms-

em, gdzie się ma zgłosić na test? Dodała również, iż punktów wymazowych jest za mało  

w powiecie, są duże kolejki.   

Pani Inspektor odpowiedziała, że informacje o skierowaniach nie przechodzą przez Powiatową 

Stację Sanitarno-Epidemiologiczną. Skierowanie na badanie uzyskane poprzez wypełnienie 

formularza na stronie internetowej leży w gestii Ministerstwa Zdrowia, jednakże ze skierowaniem 

można się udać do każdego punktu wymazowego.  

Pani Anna Gajewska poinformowała, iż po rejestracji przez system na badanie w kierunku COVID-

19, następnego dnia otrzymała telefon, iż wystawiono skierowania i może się udać na test. 

Poinformowano również, iż do wyboru jest punkt w Legionowie lub Nowym Dworze Mazowieckim. 

Pani Aleksandra Bednarek dodała, iż do niej też dzwoniono i poinformowano, aby oczekiwała na 

sms-a z danymi, gdzie ma się udać i o jakim czasie. Ponownie zwróciła uwagę, iż punktów 

wymazowych w powiecie jest za mało, tworzą się ogromne kolejki. Czas oczekiwania wynosi 

nawet 6 godz. Poprosiła, aby zastanowić się co zrobić, aby powstało więcej punktów.  

Pani Sylwia Patejuk poinformowała, iż zachęca też mieszkańców, aby wykonywali testy w soboty 

i niedziele, ponieważ punkt jest czynny w te dni.   

Pani Agnieszka Borkowska powiedziała, iż w te dni punkt też jest oblegany. Zwróciła się również 

z pytaniem odnośnie skrócenia kwarantanny, czy jeśli osoba zamieszkująca z osobą chorą ma 

wynik ujemny to może mieć skrócony okres kwarantanny?  

Pani Inspektor odpowiedziała, iż nie ma zmian. Wszystkie osoby współzamieszkujące odbywają 

kwarantannę 7 dni dłużej niż osoba izolowana. 

W związku z brakiem innych pytań Przewodnicząca zamknęła dyskusje w tym punkcie.  

 

5. Sprawozdanie z realizacji Programów Promocji Zdrowia w 2020 roku. 

 

  Przewodnicząca poprosiła Pan Mirosława Pachulskiego – Naczelnika Wydziału Spraw 

Społecznych o omówienie realizacji Programów w 2020 r.   

Pan Mirosław Pachulski poinformował, iż pisemne sprawozdania zostanie przedstawione radnym 

w kwietniu, ponieważ na kwietniowej sesji Rady Powiatu w Legionowie sprawozdanie zostanie 

szczegółowo omówione.   
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Naczelnik Wydziału Spraw społecznych poinformował, iż powiat prowadzi programy 

profilaktyczne, których realizacja z uwagi na pandemię została przedłużona do końca maja 2021 

r. Są to następujące programy: 

 program profilaktyki wczesnego wykrywania nowotworu jelita grubego wśród mieszkańców 

Powiatu Legionowskiego dla kobiet i mężczyzn w wieku 50-75 lat niezależnie od wywiadu 

rodzinnego oraz 25-49 lat, jeśli wywiad rodzinny jest obciążony, do wykonania pozostało 

18 kwalifikacji i 28 kolonoskopii; 

 program profilaktyki wczesnego wykrywania nowotworu gruczołu krokowego dla mężczyzn 

w wieku 50-69 lat, w ramach którego prowadzona jest edukacja, kwalifikacja, badania 

przesiewowe, pozostały do wykonania 102 kwalifikacje i 7 badań przesiewowych; 

 program profilaktyki wykrywania raka piersi wśród mieszkanek powiatu legionowskiego w 

wieku 25-39 lat – edukacja i w wieku 40-49 lat – mammografia, jest to uzupełnienie 

programu realizowanego w ramach NFZ, do wykonania pozostało 114 kwalifikacji i 15 

mammografii; 

 program profilaktyki wad postawy u dzieci wykonywany w szkołach u dzieci w klasach 

drugich, program może być trudny do zrealizowania z uwagi na aktualną naukę zdalną  

w szkołach;   

 Krzewienie idei krwiodawstwa wśród mieszkańców Powiatu Legionowskiego realizowane  

w formie prelekcji, akcji oddawania krwi, organizacji konferencji, szkolenia z pierwszej 

pomocy; 

 Prowadzenie działań na rzecz osób niepełnosprawnych, część środków przeznaczonych na 

ten cel musiała zostać zwrócona z uwagi na brak możliwości realizacji przedsięwzięć, 

w tym roku również zaplanowano środki m.in. na paraolimpiadę dla dzieci, sympozjum i 

inne, być może uda się te działania od maja lub czerwca realizować; 

 Konkurs „Zdrowie w bajce”, który cieszy się dużym zainteresowaniem.   

 

6. Propozycje do Programu Promocji Zdrowia na 2021 rok. 

 

  Pan Mirosław Pachulski poinformował, iż jeśli chodzi o propozycje programów na 2021 r. to 

programy omówione w poprzednim punkcie mają pozytywną opinię AOTM do 2022 roku, dlatego 

będą kontynuowane co najmniej przez rok. W tym roku Powiat zamierza również kontynuować 

szczepienia przeciw grypie. Ponadto planowane jest przeprowadzenie ewaluacji Programu 

„Zdrowy kręgosłup”, czyli ustalenie czy zadania, które są zalecane dla dzieci ze stwierdzonymi 

problemami są wykonywane i przynoszą zakładany efekt – poprawę stanu zdrowia.  

Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych wspomniał również, iż przygotowano nowy program 

Zdrowia Psychicznego, który zostanie omówiony w następnym punkcie porządku obrad. 

Pani Agnieszka Borkowska wyraziła zadowolenie z prowadzonych przez powiat programów, 

ponieważ miała możliwość skorzystania. Wszystko było przeprowadzone profesjonalnie. Zachęciła 

wszystkich do skorzystania z programów.  

Przewodnicząca zamknęła dyskusje w tym punkcie.      

 

7. Podsumowanie prac dotyczących opracowania Programu Zdrowia Psychicznego. 

 

  Pan Mirosław Pachulski wyraził podziękowanie dla radnych biorących udział  

w opracowywaniu programu. Poinformował, że program został opracowany zgodnie z wytycznymi 

Narodowego Programu Zdrowia Psychicznego wspólnie z przedstawicielami radnych, gmin, 

jednostek organizacyjnych, organizacji samorządowych, PCPR-u. Program został również 

opracowany na podstawie danych statystycznych NFZ oraz ankiety przeprowadzonej on-line 

wśród mieszkańców powiatu. 826 osób wzięło udział w ankiecie, z czego około 90% badanych 

stanowiły kobiety, jednakże to mężczyźni gorzej siebie oceniają, jeśli chodzi o stan zdrowia 

psychicznego. Jako zły i bardzo zły swój stan zdrowia psychicznego oceniło około 20% osób, 

natomiast jako przeciętne około 30% badanych. Najgorzej swój psychiczny stan zdrowia oceniają 

osoby, które straciły swojego partnera, najlepiej rozwiedzione.  

Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych dodał, że w tym roku przeznaczono na realizację 

programu 30.000 zł. Działania będą organizowane wspólnie z wybraną organizacją. Zwrócił się z 

pytaniem do radnych, jakie priorytety w realizacji programu przyjąć w bieżącym roku, jakie 

działania zrealizować? Czy powinny to być dzieci i młodzież, czy seniorzy? 
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Przewodnicząca komisji zachęciła radnych do zapoznania się z Programem Zdrowia Psychicznego, 

ponieważ zawiera ciekawe dane nie tylko związane ze zdrowiem psychicznym, ale również z 

Powiatem Legionowskim. Dodała, że sporo osób wzięło udział w ankietach, więc dane są rzetelnie 

przygotowane. Jeśli chodzi i o pytanie Pana Mirosława Pachulskiego, to Pani Anna Gajewska 

poinformowała, iż wybór jest bardzo trudny.  

Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych powiedział, że teraz głównie należy brać pod uwagę 

kwestie związane z pandemią. Nie chodzi o to, aby różnicować.  

Głos zabrała radna Aleksandra Bednarek, która powiedziała, że badania wskazują, iż gorzej jeśli 

chodzi o stan psychiczny, jest u dzieci i młodzieży, która przechodzi kryzysy rozwojowe. 

Dodatkowo fakt zamknięcia w domu spowodowany przez pandemię i niemożliwość spotykania się 

z rówieśnikami przyczynia się do tego, iż coraz więcej dzieci i młodzieży zostaje klientami poradni 

psychologicznych. W Polsce psychiatria dziecięca i młodzieżowa jest niezaopiekowana.   

Pan Mirosław Pachulski zgodził się z radną i dodał, że powiat w ramach innych środków (m.in. 

aktywizacji osób starszych) prowadzi wiele działań na rzecz seniorów. Seniorzy nie są zamknięci, 

maja różne możliwości. W związku z tym i w związku z sytuacją szkolną należałoby wesprzeć w 

pierwszej kolejności dzieci i młodzież.  

Pani Agnieszka Borkowska, poinformowała iż docierają do niej informacje, że dzieci mają już 

„dosyć komputerów” i należy w pierwszej kolejności je wesprzeć.  

Pani Aleksandra Bednarek poinformowała, iż jednym z ważniejszych założeń Programu Zdrowia 

Psychicznego jest dostęp do opieki psychiatrycznej, czyli do lekarza psychiatry. Ośrodek w 

Serocku zgłosił zapotrzebowanie, aby był dyżur psychiatry, jednak wszędzie jest problem z 

dostępem do takiej pomocy lekarskiej. Program zakłada zwiększenie dostępności do lekarzy 

psychiatrów. Druga rzecz bardzo ważna, zapisana w programie, to  zwiększenie liczby terapii. 

Trzecia istotna rzecz to przywrócenie przy PCPR Ośrodka Interwencji Kryzysowej.  

Pan Mirosław Pachulski zwrócił uwagę, że są poradnie psychologiczne dla dzieci finansowane przez 

NFZ, natomiast nie ma psychiatrów dziecięcych, co przesądza o tym by wesprzeć w tym roku 

pomoc psychiatryczną dla dzieci i młodzieży. 

Przewodnicząca komisji dodała, iż coraz więcej ludzi dzwoni i pisze do zespołu orzekania przy 

PCPR z pytaniem, gdzie można skorzystać z pomocy psychiatry. Na chwilę obecną jedyna gmina, 

która zatrudnia psychiatrę przy Osrodku Pomocy Społecznej to Legionowo, ale Pani psychiatra 

jest tylko we wtorki. 

Radna Aleksandra Bednarek powiedziała, iż ludzie dzwonią, ponieważ w czasie pandemii dochodzi 

do masowych zwolnień i utraty pracy, zmniejszenia wynagrodzeń. Są to dla ludzi bardzo dotkliwe 

sytuacje, a problem będzie trwał przez długi okres. Będzie to powodowało duży wzrost 

zainteresowania pomocą psychiatry.  

Pani Agnieszka Borkowska dodała, że psychiatra w OPS jest przeznaczony jedynie dla opiekunów 

OPS. Poinformowała, iż problemy ze zdrowiem psychicznym nie są związane jedynie z utratą 

pracy, ale też ogólnym zamknięciem społeczeństwa i lockdownem. Budzi to frustracje. Trzeba 

zrobić wszystko, aby zapewnić pomoc psychiatry.  

Pani Anna Gajewska poinformowała, iż Program Zdrowia Psychicznego ma duże poparcie Zarządu 

Powiatu Legionowskiego. Jeśli potrzebne byłyby większe środki to raczej zostaną przyznane. 

Zwróciła również uwagę, że największy problem jest w pierwszych klasach, ponieważ dzieci się 

tam praktycznie nie znają przez naukę zdalną. Nie nawiązały żadnych więzi. Przewodnicząca 

poinformowała, iż program będzie przyjmowany na sesji Rady Powiatu. 

Pan Przemysław Cichocki podziękował wszystkim zaangażowanym w tworzenie Programu Zdrowia 

Psychicznego. 

Przewodnicząca zamknęła ten punkt porządku obrad.       

 

8. Zaopiniowanie projektów uchwał będących w kompetencji komisji. 

 

  Przewodnicząca oddała głos Pani Katarzynie Rembelskiej – Skarbnik Powiatu 

Legionowskiego, która poinformowała o zmianach w uchwale budżetowej. Zmiany zwiększają 

budżet o ponad 316.000 zł. Zmiany będące w kompetencji Komisji Rodziny, Zdrowia i Spraw 

Społecznych to: 

 po stronie dochodów zwiększono plan o 38.427,87 zł – dofinansowanie kosztów 

wynagrodzeń osobowych i składek na ubezpieczenie społeczne pracowników 
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zatrudnionych w Powiatowym Urzędzie Pracy realizujących zadania związane z promocją 

zatrudnienia i instytucjami rynku pracy; 

 zmiany po stronie dochodów i wydatków w wysokości 11.250,00 zł – środki dotyczą 

bieżących kosztów obsługi zadań realizowany przez Powiatowy Urząd Pracy związanych z 

zapobieganiem, zwalczaniem i przeciwdziałaniem COVID-19, są to środki z Funduszu 

Pracy  

 zwiększenie dochodów i wydatków o 53.900,00 zł – środki przyznane dla Domu Pomocy 

Społecznej „Kombatant”, przeznaczone na nagrody dla pracowników Domu świadczących 

pracę na rzecz mieszkańców i zapewniających ciągłość realizacji usług w trakcie pandemii 

COVID-19, a także na zakup środków ochrony osobistej, sprzętu i wyposażenia; 

 zmiany po stronie wydatkowej o kwotę 21.972,00 zł – środki własne powiatu przeznaczone 

na dofinansowanie działalności Powiatowego Zespołu ds. orzekania o niepełnosprawności 

w Legionowie; 

 zwiększenie planu o 200.000,00 zł dotyczące środków zabezpieczonych dla rodzin 

zastępczych; 

 zmiana w zakresie środków związanych z funkcjonowaniem Centrum Integracji Społecznej 

– wprowadzenie nadwyżki, która pozostała z 2020 roku na zakup materiałów niezbędnych 

do prowadzenia warsztatów zawodowych.  

Pani Anna Gajewska podziękowała Pani Skarbnik i w związku z bakiem pytań zarządziła 

głosowanie w sprawie pozytywnego zaopiniowania projektu uchwały: 

 

9  głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących 

 

Przewodnicząca zarządził głosowanie w sprawie pozytywnego zaopiniowania projektu uchwały w 

sprawie Programu Ochrony Zdrowia Psychicznego. Wynik głosowania:   

 

8  głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących 

 

9. Przyjęcie sprawozdania z prac komisji za 2020 rok. 

 

  Przewodnicząca Komisji poinformowała, iż sprawozdanie, które stanowi załącznik nr 4 do 

niniejszego protokołu zostało omówione na posiedzeniu Komisji w dniu 14 grudnia 2020 roku, 

jednakże nie odbyło się głosowanie w sprawie przyjęcia sprawozdania. 

Pani Anna Gajewska zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia sprawozdania z prac komisji za 

2020 rok: 

 

9  głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących  

  

10. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia komisji. 

 

Do protokołu Nr 2/2021 z posiedzenia Komisji Rodziny, Zdrowia i Spraw Społecznych w 

dniu 15 lutego 2021 roku nie zgłoszono uwag. 

Protokół Nr 2/2021, przyjęty został stosunkiem głosów: 

 

9  głosów za, przy braku głosów przeciwnych i wstrzymujących  

 

11. Wolne wnioski. 

 

Pani Anna Gajewska poinformowała, iż do Komisji zostało skierowane sprawozdanie 

finansowe Centrum Integracji Społecznej (załącznik nr 5 do niniejszego protokołu), które 

zgodnie z przepisami musi być złożone do 31 marca 2021 r. Żaden z radnych nie zgłosił pytań 

dotyczących Sprawozdania.  

Głos zabrała radna Agnieszka Borkowska, która zwróciła się do obecnego na posiedzeniu Pana 

Mirosława Pachulskiego – radnego Rady Miasta Legionowo o zajęcie się tematem punktu 

wymazowego, bo warunki nie są dobre, dodatkowo są duże kolejki. Może zastanowić się nad 

przeniesieniem punktu, ponieważ być może trzeba będzie zwolnić obecne miejsce w związku  

z planowaną budową.  
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Pan Pachulski zadeklarował, że dowie się co można zrobić i przekaże informacje telefonicznie.    

Pani Aleksandra Bednarek dodała, aby przemyśleć kwestię utworzenia drugiego punktu 

wymazowego w powiecie, ponieważ tworzą się wielogodzinne kolejki. Polska jest obecnie w trakcie 

trzeciej fali pandemii i będzie coraz więcej testów. Radna zaproponowała utworzenie punktu przy 

NZOZ w Legionowie. Co możemy zrobić, aby ten drugi punkt w Legionowie powstał?  

Pani Anna Gajewska zadeklarowała, iż postara dowiedzieć się jak wygląda sytuacja.  

Pani Agnieszka Borkowska dodała, iż nie wiadomo ile jeszcze potrwa pandemia, więc trzeba 

podjąć działania, aby z punktu wymazu mogły komfortowo skorzystać osoby, które nie posiadają 

samochodu.   

Głos zabrał radny Pan Michał Kobrzyński, który poinformował, iż organizacją punktu zajmował się 

legionowski Referat Zarządzania Kryzysowego i po rozmowach z pracownikami Referatu 

dowiedział się, iż były sugestie, aby powstały dwa punkty i warto wrócić do tego pomysłu. Warto 

rozważyć również wydłużenie czasu dostępności punktu dla mieszkańców. Radny zadeklarował, 

iż również postara się czegoś dowiedzieć w Urzędzie Miasta.   

Głos zabrał Robert Wróbel, który zwrócił się z propozycją, aby skierować zapytanie do Zarządu 

czy jest gotowy przeznaczyć dodatkowe środki na np. jednorazowe testowanie wszystkich 

pracowników, czy inne środki prewencyjne takie jak wyposażanie wszystkich Klientów 

odwiedzających Starostwo w maseczki FFP3. Powinniśmy chronić w sposób szczególny 

pracowników. Zapytał radnych, czy mogą upoważnić Przewodniczącą do rozmawiania z Zarządem 

w tej kwestii. 

Głos zabrał radny Pan Artur Stankiewicz, który poinformował, iż temat poruszony przez radnego 

Pana Roberta Wróbla był przedmiotem dzisiejszej dyskusji członków Zarządu. Odpowiedział, iż 

Zarząd jest gotowy przeznaczyć dodatkowe środki. Trwają również dyskusje na temat 

wprowadzenia pracy zdalnej lub systemu zmianowego. Pan Artur Stankiewicz zwrócił jednak 

uwagę, że testy są istotne, ale musiałoby to oznaczać całkowitą izolację, ponieważ wyjście  

z budynku Starostwa ponownie powoduje zagrożenie zarażenia się. Starostwo może próbować 

wykonywać testy przesiewowo. 

Pani Anna Gajewska doprecyzowała, iż radny Robert Wróbel mówił o tym, by przetestować 

pracowników zwłaszcza w wydziałach, gdzie pojawiły się przypadki COVID-19. Należy się nad tym 

zastanowić. Dodała, iż do urzędu przychodzą osoby w wieku 75-80 lat choćby nawet porozmawiać. 

Pan Mariusz Śledziewski powiedział, aby zastanowić się nad tym jak polepszyć możliwość pracy 

zdalnej w urzędzie, ponieważ duża część pracowników mogłaby pracować zmianowo w formie 

pracy zdalnej. Być może pandemia potrwa jeszcze długi czas więc może warto przeorganizować 

pracę tak, aby w większym zakresie była możliwość pracy zdalnej.  

Przewodnicząca dodała, że PCPR wróciło do pracy zdalnej. 

Pan Przemysław Cichocki dodał, że sytuacja jest dynamiczna i poprosił, aby członkowie komisji 

byli w bieżącym kontakcie. Zarząd również cały czas analizuje możliwości w zależności od sytuacji. 

Zapewnił, że każdemu członkowi Zarządu zależy, aby pracownikom pracowało się bezpiecznie. 

Każdy dobry pomysł jest na wagę złota i można na bieżąco komunikować się.  

Wypowiedź radnego uzupełnił Pan Artur Stankiewicz, który powiedział, że pracowników niektórych 

wydziałów nie można wysłać na pracę zdalną, ponieważ mieszkańcy oczekują załatwienia sprawy  

i dotrzymania terminu, a praca prowadzona jest na dokumentach. Natomiast wszystkie pomysły 

są do przemyślenia, ponieważ życie i zdrowie jest najważniejsze. Urząd nie może się zamknąć, 

może jedynie ograniczyć działalność, chyba że odpowiednie władze podejmą decyzję, które 

nakażą konkretne działania.    

Pani Agnieszka Borkowska dodała, że może trzeba nagłaśniać, że czas obsługi na załatwienie 

spraw będzie wydłużony. 

Pan Mirosław Pachulski poinformował, że Zarząd musi się pochylić, czy urząd wróci do 

zmianowości w pracy zdalnej, nie można jednak całkowicie przejść na pracę zdalną, ponieważ są 

takie zadania, które wymagają załatwienia sprawy w terminie, wnioski musza przejść procedurę 

w Starostwie. Dodał, że każda gmina mogłaby zorganizować punkt wymazów, każdy samorząd 

może pomóc w organizacji punktu. Jest to kwestia do zastanowienia.   

Radny Mariusz Śledziewski zaproponował utworzenie takiego punktu w Zegrzu, co odciążyłoby 

punkt w Legionowie.  

Pani Anna Gajewska powiedziała, że temat trzeba przedyskutować. 

Pan Robert Wróbel ponownie poprosił Przewodniczącą oraz obecnych na posiedzeniu członków 

Zarządu, aby szukać rozwiązań, które są stosowane już w innych instytucjach  
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w celu ochrony pracowników np. aby w jednym pokoju przebywała jedna osoba, testować 

regularnie pracowników obsługujących Klientów, aby każdego interesanta wyposażać w maseczkę 

FFP3. Dodał, że nie zgadza się z Panem Mirosławem Pachulskim, bo takie wnioski można 

przeprocesować również on-line. Zarząd i Radni spotykają się on-line, więc wszyscy pracownicy, 

których się da należałoby skierować na pracę zdalną. 

Pan Mirosław Pachulski dodał, że wnioski muszą przejść drogę formalną związaną z podpisami, 

więc zawsze ta jedna osoba musi być. Nie ma podpisów elektronicznych. Ponadto nie zawieszono 

terminów. Gdyby tak się stało wówczas można byłoby przyjąć rozwiązanie radnego.  

Pan Artur Stankiewicz dodał, że składane są wnioski np. związane z organizowaniem wydarzeń 

sportowych, które są odrzucane ze względy na pandemię. Niestety wnioski muszą być 

procedowane, czyli praca jest dokładana, pracownicy są obciążani, a wnioski i tak są odrzucane.   

Pani Anna Gajewska poinformowała, iż najlepszym rozwiązaniem byłoby, aby połowa 

pracowników pracowała normalnie, a połowa zdalnie. Zapewniono by wówczas bezpieczeństwo 

pracowników oraz jednocześnie ciągłość działania instytucji.  

Pani Aleksandra Bednarek wyraziła zaskoczenie, że nie ma takich standardów spisanych  

w Starostwie. Była przekonana, że urząd pracuje zdalnie, że takie standardy jak to, że w pokoju 

jest jedna osoba są zachowane i spisane. Spisanie standardów spowoduje to, że uda się zachować 

ciągłość działania instytucji oraz zdrowie pracowników i mieszkańców. Radna dodała, iż jest za 

tym, aby zastosować wszystkie środki, które są możliwe. Przypomniała też, że na Komisji Rozwoju 

poruszany był temat poziomu cyfryzacji urzędu, gdzie była mowa, że niemalże każdy pracownik 

urzędu jest w stanie pracować z domu zdalnie. 

Przewodnicząca zamknęła dyskusję w tym punkcie.         

 

12. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Posiedzenie Komisji zamknęła Przewodnicząca Anna Gajewska. 

 

 

 

 

Przewodnicząca Komisji Rodziny, 

Zdrowia i Spraw Społecznych 

 

                  Anna Gajewska 

Protokół sporządziła: 
Karolina Juźwik 


